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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem támogatja a kormány a kamarai 
hozzájárulás eltörlését a vállalkozók terheinek csökkentése érdekében?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Pár napja szavazta le indoklás nélkül a Gazdasági bizottság kormánypárti többsége a kamarai 
hozzájárulás eltörlésére irányuló törvényjavaslatunkat, amit azért nyújtottunk be, hogy a társadalmi 
szolidaritás jegyében a gazdasági kamara is járuljon hozzá a vállalkozások terheinek 
csökkentéséhez.

Pár napja Cser-Palkovics András, Székesfehérvár polgármestere levelet írt Parragh Lászlónak, 
amelyben kifejtette, hogy “a szolidariás elve a gazdasági szereplők között is fontos érték”, ezért 
“Elnök Urat arra kérem és biztatom, hogy a legnehezebb helyzetben lévő magyar vállalkozások, 
tehát a vendéglátói, turisztikai, edzőtermi, rendezvényszervezési és szállodai szolgáltatásokat nyújtó
cégek számára engedjék el az idei kamarai regisztrációs díjat és a tagsági díjat. A rendkívüli helyzet 
rendkívüli összefogást és áldozatokat is követel, gesztusértékű volna a Kamarától, ha megtenné ezt 
a példátlan nehézségekkel szembenéző vállalkozások számára!” Szerinte “szimbolikus és fontos 
lenne, hogy a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara immár nem cask javaslatokkal, hanem anyagi 
áldozatvállalással is csatlakozna ehhez a sokakat egyesítő célhoz!”

Mivel tisztában vagyunk vele, hogy Parragh Lászlónak nincs módjában a törvényben szabályozott, 
adók módjára behajtandó hozzájárulási díj elengedése, ezért a krományhoz fordulunk az alábbi 
kérdésekkel:

1. Támogatja-e a kormány a kamarai hozzájárulás eltörlését? Ha nem, milyen okból?

2. Egyetértenek-e Cser-Palkovics Andrással abban, hogy a szolidaritás elvét a gazdasági szereplők 



közt is érvényesíteni kellene, mert a rendkívüli helyzet rendkívüli áldozatokat igényel?

3. Tervezik-e, hogy – ha már a mi törvényjavaslatunkat nem támogatták – saját törvényjavaslatot 
nyújtanak be a kamarai díj eltörlésére, vagy a rendkívüli jogrend adta lehetőséggel rendelkeznek 
róla?

4. Ezzel összefüggésben, mikor várható az elmúlt években óriási vagyonokra szert tett 
kormányközeli vállalkozók szolidaritási hozzájárulásának bevezetése?
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